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Protokół Nr 51/10 

z posiedzenia  
Komisji Samorządowo-Organizacyjnej 

i Porządku Publicznego 

z dnia 28 września 2010 r.  

 
Ad. 1 
Posiedzenie Komisji Samorządowo-Organizacyjnej i Porządku Publicznego otworzył Przewodniczący 

Komisji Pan Grzegorz Marszałek, który powitał członków Komisji oraz zaproszonych gości. 

 
Ad.2 
Obecni: 

• Przewodniczący:     Grzegorz Marszałek 

• Członkowie 

Zdzisław Kowalczyk 

Leszek Kamiński 

Kazimierz Musielak 

Elżbieta Palka 

Stanisław Zaremba 

 

Podczas stwierdzenia quorum nieobecna była radna Pani Elżbieta Palka. 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

W posiedzeniu Komisji uczestniczył również: 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora, 
Członek Zarządu Pan Jerzy Ptak, 
Pan Marian Radecki Kierownik Biura Zarządzania Kryzysowego, 

Pan Michał Domagalski Komendant Powiatowy Policji, 
Pan Krzysztof Łoniewski Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Gostyniu, 
Pan Jerzy Woźniakowski Burmistrz Gostynia, 
Pan Marian Jańczak Burmistrz Borku Wlkp., 

Pan Piotr Curyk Burmistrz Pogorzeli, 
Pan Gerard Misiaczyk Z-ca Burmistrza Krobi, 
Pan Mirosław Matuszewski – przedstawiciel Urzędu Miejskiego w Poniecu, 
Pan Paweł Andrzejczak – przedstawiciel Urzędu Gminy Piaski. 

 

Ad. 3 
Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek przedstawił porządek posiedzenia. W wyniku głosowania 

porządek został przyjęty głosami 5 „za”.  
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Ad. 4 

Protokół Nr 50/10 z dnia 20 sierpnia 2010 r. przyjęto w wyniku głosowania: 5 „za”. 

 
Ad. 5 

Funkcjonowanie Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego.  

Przewodniczący Komisji poprosił o zabranie głosu Pana Mariana Radeckiego Kierownika Biura 
Zarządzania Kryzysowego w Starostwie Powiatowym w Gostyniu. Poinformował, że Powiatowe 

Centrum Zarządzania Kryzysowego zastało powołane Zarządzaniem Starosty Gostyńskiego i działa 

na podstawie: "Regulaminu organizacji i pracy Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego  

w Gostyniu". Do zadań PCZK należy między innymi: 

• prowadzenie całodobowego monitoringu występujących zagrożeń i na jego podstawie 

sporządzanie meldunków dobowych i sytuacyjnych, 

• bieżące współdziałanie z gminnymi centrami zarządzania kryzysowego, z centrami 

zarządzania kryzysowego powiatów sąsiednich oraz zespolonymi służbami, inspekcjami  

i strażami z terenu powiatu, a także z Wojewódzkim Centrum Zarządzania Kryzysowego, 

• bieżące przyjmowanie i analizowanie informacji o wystąpieniu zagrożenia bezpieczeństwa 

publicznego lub zakłócenia porządku publicznego, 

• współdziałanie z podmiotami zdefiniowanymi w powiatowym planie reagowania kryzysowego, 

jako podmiotami współdziałającymi w ramach zarządzania kryzysowego, 

• obsługa urządzeń technicznych służących do utrzymania łączności przewodowej  

i bezprzewodowej z podmiotami systemu reagowania kryzysowego. 

 

Na posiedzenie Komisji przybyła radna Pani Elżbieta Palka. 
 

Do wykonywania podstawowych zadań PCZK posiada łączność radiową. W 2008 roku dokonano 

zakupu 7 radiotelefonów przenośnych i 8 radiotelefonów bazowych (6 analogowych i 2 cyfrowych)  

z wyposażeniem oraz terminala DTG do grupowego wysyłania sms-ów, który bardzo przyspiesza 

przekazywanie informacji do gminnych centrów zarządzania kryzysowego. Wydział Bezpieczeństwa 

i Zarządzania Kryzysowego WUW pokrył koszty montażu oraz przekazał nam 1 radiotelefon cyfrowy. 

Obecnie PCZK posiada łączność radiową z: 

a) Wydziałem Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego w Poznaniu, 

b) ze wszystkimi Powiatowymi Centrami Zarządzania Kryzysowego w Wielkopolsce, 

c) z Gminnymi Centrami Zarządzania Kryzysowego w Powiecie Gostyńskim, 

d) ze służbami, inspekcjami i strażami: Komendą Powiatową Policji, Komendą Powiatową 

Państwowej Straży Pożarnej, dostawcą energii elektrycznej — ENEA — Rejon Dystrybucji  

w Kościanie, Zakładem Dystrybucji Gazu — Centrum Eksploatacji Sieci w Lesznie, 

Nadleśnictwem Piaski, Państwowym Powiatowym Inspektorem Sanitarnym, Powiatowym 

Lekarzem Weterynarii. 

Systematycznie jest modernizowana i unowocześniana radiowa sieć łączności i współdziałania 

Starosty. Po przejściu w 2009 roku całkowicie na system cyfrowy nadszedł czas na planowany 
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wcześniej montaż stacji retransmisyjnej. System retransmisyjny ma na celu wzmocnienie sygnału 

radiowego, co powoduje możliwość prowadzenia rozmów przez radiotelefon ręczny z każdego 

miejsca na terenie powiatu. Stacja taka została zamontowana i uruchomiona w miesiącu grudniu 

2009 r. na obiekcie Spółdzielni Mleczarskiej w Gostyniu. Cały system retransmisji składa się  

z zespołu antenowego zainstalowanego w najwyższym punkcie naszego powiatu, specjalnego filtra 

duplexowego, zasilania awaryjnego i przemiennika analogowo-cyfrowego Motorola DR 3000. 

Urządzenie to zapewnia jednoczesną retransmisję dwóch kanałów (głosowych lub danych) i może 

pracować zarówno w systemie analogowym jak i cyfrowym. Cyfrowy przemiennik wykorzystuje 2 

szczeliny czasowe, czyli w jednym czasie na tym samym kanale może np. Starosta prowadzić 

korespondencje z Wojewodą poruszającym się po terenie województwa, a na drugiej szczelinie w tym 

czasie może być prowadzona lokalna korespondencja pomiędzy radiotelefonami przenośnymi. 

Urządzenie to powoduje, że radiotelefony przenośne poruszające się w promieniu 10 — 15 km od 

przemiennika mają zapewniony zasięg pomiędzy sobą, radiostacje przewoźne (samochodowe) ok. 30 

— 40 krn, czyli w zasadzie pokrywają zasięgiem cały powiat, natomiast stacje bazowe pokrywają 

swoim zasięgiem całe województwo. 

Na początku marca 2010 r. dokonano ostatecznego zaprogramowania testowanego w okresie 

zimowym urządzenia retransmisyjnego włączając go do systemu wojewódzkiego, przestrojono 

również stacje radiowe w tych gminach naszego powiatu, które już posiadają system łączności 

cyfrowej. Całkowity koszt zakupu wszystkich urządzeń oraz ich montaż wyniósł ok. 40.000 zł. 

Zakup i instalacja systemu sfinansowane zostały w całości ze środków Wojewody Wielkopolskiego. 

Po ostatecznym uruchomieniu stację retransmisyjną przekazano nieodpłatnie w użytkowanie 

Staroście Gostyńskiemu. 

Aby poprawić, jakość łączności radiowej wykonano już prawie w 100% radiotelefony analogowe na 

analogowo-cyfrowe, pozostałe zostaną wymienione w najbliższej przyszłości (KP PSP i Nadleśnictwo 

Piaski — nasobne w 2011 r.) 

W tym roku jeszcze drugi element systemu retransmisyjnego dla potrzeb Państwowego Ratownictwa 

Medycznego uruchomiono na obiekcie Spółdzielnini Mleczarskiej. 

Ponadto PCZK posiada podpisane umowy i uzgodnienia: 

a) Hotel i Restauracja CUKROPOL — ciepłe napoje I posiłki, pokoje w hotelu, 

b) FUH MEDIJ — ciepłe napoje i posiłki, 

c) PKS Leszno Sp. z o. o. — autobus do przewozu osób, 

d) ZSO w Gostyniu — hala sportowa lub inne pomieszczenia dla osób. 

Jako pierwszy w dyskusji głos zabrał Pan Jerzy Woźniakowski. Stwierdził, że w praktycznych 

sytuacjach służby gminne, jak i powiatowe wywiązują się ze swoich zadań. Dowodem na to są 

skutecznie przeprowadzone akcje podczas wichury, która przeszła przez Powiat Gostyński w dniu 23 

lipca 2009 r., a także podczas ubiegłorocznej akcji ,,Zima”. Należy jednak zwrócił uwagę na 

mankamenty, które pojawiają się i które należy poprawiać. Głównym problem, występującym w czasie 

sytuacji kryzysowych jest łączność. Zdarza się, że bywają przeciążone radiotelefony, a przede 

wszystkim trudna jest współpraca z służbami energetycznymi. Energetyka bowiem nie udziela 

odpowiedzi. Problemem jest również to, że w bardzo krótkim czasie trudno określić rozmiar zdarzeń. 
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Burmistrz Gostynia postulował także, aby zarówno gminy, jak i powiat miały odpowiednie 

zabezpieczenie w sprzęt zimowy na wypadek ostrego ataku zimy.  Zastanowić należałoby się również 

nad odpowiednim zabezpieczeniem miejsc spływu rzeki Brzezinka w razie zaistnienia sytuacji 

powodziowej. Postulował także, aby większe projekty prac inwestycyjnych przechodziły przez 

wydziały zarządzania kryzysowego tak, aby odpowiednie służby mogły wskazać ewentualne 

zagrożenie, aby w konsekwencji uniknąć niekorzystnych zdarzeń. 

Pan Piotr Curyk sugerował, aby podczas odśnieżania dróg prace na podstawie umów wykonywały 

odpowiednie podmioty, wyposażone we właściwy sprzęt. 

Przewodniczący Komisji Pan Grzegorz Marszałek zapytał na czym polega zmiana łączności  

z analogowej na cyfrową oraz czy zmiana poprawi łączność w porozumiewaniu się z gminami oraz 

działania odpowiednich służb, inspekcji i straży. Zaproponował również, aby odnieść się do sugestii 

Burmistrza Pana Jerzego Woźniakowskiego oraz Burmistrz Piotra Curyka. 

Pan Marian Radecki odpowiedział, że w czasie ubiegłorocznej wichury łączność pomiędzy 

Operatorem ENEA a służbami była dobra. Informacje przepływały bardzo szybko, otrzymywane były 

na bieżące raporty dotyczące ile prac jest jeszcze do wykonania, a ile zostało wykonanych oraz kiedy 

planują zakończyć remonty. Obecnie systematycznie otrzymujemy i umieszczamy na stronie 

internetowej informacje z ENEA o planowanych wyłączeniach prądu. Według ENEA nie ma 

odpowiedniej osoby, która na bieżąco przekazuje informacje o trwających remontach, ponieważ  

w przypadku zaistnienia sytuacji kryzysowej dokładnie sami nie wiedza jak długo będzie trwało 

usunięcie awarii. Zdaje sobie sprawę z tego, że jest to problem. Ponadto wyjaśnił, że różnica między 

łącznością analogową, a cyfrową polega ba tym, że w łączności cyfrowej nie występują szumy, 

słyszymy się z jednym odbiorcą, nie słyszymy innych. Rozmowa jest czysta tak jak przez telefon 

stacjonarny lub komórkowy. W systemie działają jeszcze radiotelefony stare i nowe. W odniesieniu do 

wypowiedzi Burmistrza Pana Woźniakowskiego zasugerował, że dobrym pomysłem byłoby 

opracowanie mapy dla Powiatu Gostyńskiego, która wskazywałaby miejsca zagrożone podtopieniami. 

Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek zapytał jak został rozwiązany problem przepływu 

informacji z ENEA. Wcześniej proponowano, aby zastrzec numer telefonu, pod którym 

przedstawiciele gmin oraz służb byliby informowani o występujących awariach. Czy Biuro 

Zarządzania Kryzysowego otrzymuje informacje kiedy prąd będzie włączony. 

Pan Marian Radecki wyjaśnił, że w sytuacjach kryzysowych oraz przy większych awariach ENEA 

udziela informacji w postaci przesyłanych raportów. Generalnie można powiedzieć, że przepływ jest 

utrudniony. 

Pan Jerzy Woźniakowski zaapelował o to, żeby poprawić komunikację, ponieważ informacja wśród 

mieszkańców jest bardzo ważna. Ostatnie zdarzenia, które dotyczyły części Powiatu Gostyńskiego 

powinny mieć znaczenie bardzo szerokie. Proponuje, aby poprawić przepływ informacji pomiędzy 

mieszkańcami, a osobami zajmującymi się sprawami kryzysowymi. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora wyraził zadanie, że pomoc w takich wypadkach powinna być 

bardzo szybka. W poszczególnych gminach są pracownicy, którzy mają odpowiednie uprawnienia do 

współdziałania z ENEA. Powinna być określona lista osób, które w sytuacjach kryzysowych 

wspomagają gminne centra zarządzania kryzysowego. Osoby takie powinny posiadać szeroką 
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wiedzę o swojej gminie, a następnie przekazywać rzetelne informacje do ENEA. Współpraca będzie 

lepsza jeśli działania będą dobrze skoordynowane. Należałoby również podjąć działania mając na 

celu zabezpieczenie Powiatu Gostyńskiego przed wystąpieniem sytuacji powodziowej. Szczególnie 

ważna w tym zakresie powinna być sprawa skanalizowania dróg oraz spływu wody  

z poszczególnych obszarów.  

Radny Pan Zdzisław Kowalczyk podkreślił, że brak przepływu informacji od ENEA jest bardzo 

dużym problemem. Ważne jest, aby każdy przedstawiciel gminy uzyskał właściwe informacje. 

Pan Piotr Curyk  postulował, aby ENEA wprowadziła numer telefonu, pod którym przedstawiciele 

gmin i powiatu mogliby uzyskać zawsze informacje. 

Radny Pan Leszek Kamiński przytoczył wydarzenie, które miało miejsce latem tego roku  

w miejscowości Kunowo. Wówczas przedstawiciele ENEA z Kościana zlekceważyli telefon 

mieszkanki i podali nieprawdziwe informacje. Ponadto stwierdził, że przepływ łączności można 

poprawić poprzez zmianę systemu powiadamiania. Każdy sołtys w poszczególnych wioskach 

powinien mieć kontakt z sztabem kryzysowym. Nonsensem jest powiadamianie o wyłączeniach  

w dostawie energii przez internet, bowiem nie każdy na bieżąco śledzi informacje. Co do 

przepływającej przez miasto Gostyń rzeki Brzezinka to na bieżąco powinny być kontrolowane cieki 

podstawowe przez służby, meliorację oraz straż miejską. Nie ma możliwości w przypadku zagrożenia 

powodziowego zablokowania jej spływu do miasta. W miejscach, na których można by było zrobić 

teren zalewowy, obecnie istnieją zabudowania.  

Pan Marian Radecki ustosunkowując się do wypowiedzi radnego Kamińskiego na temat 

umieszczania na stronach internetowych informacji o wyłączeniach prądu wyjaśnił, że znajdują się 

tam planowe wyłączenia. Natomiast jeśli chodzi o awarię, jedynie przez łączność radiową można 

uzyskać informację. Jeśli chodzi o system informowania ludności różne metody są stosowane  

w poszczególnych gminach. 

Pan Gerard Misiaczyk poinformował, że na terenie gminy Krobia istnieje rozwinięty system 

szczelinowy. Pierwsza syrena szczelinowa została zamontowana na rynku w Krobi, jej zasięg to 

promień 2 km. Działała jeszcze przez nawałnicą w 2009 r. Druga syrena w tym roku została 

zamontowana w Pudliszkach. Ponadto, w system powiadamiania zostali zaangażowani również 

sołtysi. Każdy z nich wyposażony jest w tubę na baterię. Osoba, która pełni dyżur wysyła do sołtysa 

sms-a, który przez tubę informuje mieszkańców o występujących zagrożeniach. 

Pan Marian Jańczak zabierając głos wyjaśnił, że działająca informacja głosowa to bardzo dobra 

rzecz, jednak każda informacja musi trafić najpierw do odpowiednich osób, aby dalej można było ją 

przekazać mieszkańcom i poinformować kiedy zdarzenie się zakończy. 

Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek zwrócił się z pytaniem do Komendanta Straży Pożarnej 

czy straż pożarna również ma problem z łącznością z ENEĄ. 

Pan Krzysztof Łoniewski wyjaśnił, że straż pożarna kontaktuje się z ENEĄ za pomocą łączności 

radiowej. Nawiązał do wypadku, który miał miejsce w Kunowie i o którym wspomniał radny Kamiński. 

Poinformował, że pogotowie energetyczne, które przyjechało na miejsce zdarzenia odłączyło prąd 

lokalnie. Sytuacja, że linia nie była wyłączona wynikała zapewne z niewiedzy. Należy mieć na 

uwadzie fakt, że energetyka jest bardzo dużą firmą i wyłączenie prądu na całej linii z Kościana do 
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Kunowa spowodowałoby brak prądu w dużej ilości gospodarstw domowych oraz znaczne straty 

finansowe. Ponadto, służby energetyczne to jednostki, które nie działają całodobowo tak jak straż czy 

policja, a biorąc pod uwagę fakt, że zdarzenie o którym mowa miało miejsce w niedziele, stąd 

zapewne znaczne opóźnienie w dotarciu energetyki na miejsce wypadku.  

Pan Jerzy Woźniakowski stwierdził, że służby energetyczne działały wówczas według pewnych 

standardów, które należy poprawić. To samo dotyczy odśnieżania dróg. 

Pan Krzysztof Łoniewski wyjaśnił, że w przypadku tej kwestii należy się zastanowić czy gminy, jak  

i powiat są przygotowane finansowo aby zabezpieczać sytuację, w których coś się kiedyś wydarzy  

i czy są zarezerwowane na takie zdarzenia środki w budżecie. Trzeba zdać sobie sprawę z tego, że 

służby ratunkowe nie posiada sprzętu, który zapewniałby bezpieczeństwo powiatu w każdym 

zakresie. 

 

Ad. 6 

Przygotowanie Powiatu Gostyńskiego do działań na wypadek sytuacji kryzysowych. 

Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek zapytał Komendanta Powiatowego Policji jak jego służby 

są przygotowane do działań na wypadek wystąpienia sytuacji kryzysowych. 

Pan Michał Domagalski wyjaśnił, że w przypadku takich zdarzeń policjanci zabezpieczają właściwe 

miejsce, wykonują działania prewencyjne. Wyposażeni są w coraz lepsze środki łączności, istnieje 

ścisła współpraca z komendą wojewódzką policji. Co do usprawnienia przepływu informacji pomiędzy 

służbami a mieszkańcami istotne jest, aby osoby mające dyżur odbierały telefony i przekazywały 

właściwe informacje. 

Pan Jerzy Woźniakowski zwrócił się z pytaniem czy w przypadku wystąpienia sytuacji kryzysowych 

istnieje możliwość udostępnienia przez prywatne podmioty sprzętu dla celów zarządzania 

kryzysowego. 

Pan Michał Domagalski odpowiedział, że istnieje taka możliwość. 

Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek zapytał Komendanta Powiatowego Straży Pożarnej jak 

jego służby są przygotowane do działań na wypadek wystąpienia sytuacji kryzysowych. 

Pan Krzysztof Łoniewski odpowiedział, że w przypadku wystąpienia takiego zdarzenia straż 

pożarna, wspólnymi siłami z innymi służbami stara się pomóc potrzebującym. Straż pożarna działa 

całodobowo, na dyżurach jest 7 osób, poza tym kolejne 7 osób jest na stałym dyżurze domowym. 

Pomocą służą strażacy z ochotniczych jednostek straży pożarnej działających na terenie Powiatu 

Gostyńskiego. Jednostka wyposażona jest w odpowiedni sprzęt, który jest potrzebny w przypadku 

wystąpienia sytuacji kryzysowych. W skrajnych sytuacjach można skorzystać z urządzeń 

oferowanych przez podmioty zewnętrzne, a także liczyć na pomoc ze szczeblu województwa. 

Zapewne po zmianie dyspozytora pogotowia ratunkowego, które od stycznia 2011 r. przejmie 

dyspozytor systemu Państwowego Ratownictwa Medycznego w Lesznie, na miejsce 

zdarzenia przyjedzie więcej karetek i sytuacja w tym zakresie się poprawi. 

Pan Jerzy Woźniakowski zasugerował, aby zrobić rozeznanie na temat czy istnieją inne 

prywatne karetki, które służyłyby pomocą w takich przypadkach. 
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Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek zapytał czy podejmowane były rozmowy na temat 

skorzystania z prywatnych karetek oraz innych urządzeń na wypadek wystąpienia sytuacji 

kryzysowych. 

Pan Marian Radecki odpowiedział, że jeśli chodzi o karetki to są specjalne procedury. 

Dyspozytorzy pogotowia ratunkowego są odpowiednio przeszkoleni i posiadają odpowiednie 

procedury do dysponowania taborem ratowniczym i w momencie dużej ilości 

poszkodowanych, których trzeba transportować dysponują w drugiej kolejności karetki z 

powiatów sąsiadujących a w trzeciej kolejności proszą wojewódzkie stanowisko 

dyspozytorskie o pomoc i wtedy najbliższe karetki są przysyłane na miejsce zdarzenia. 
Radny Pan Leszek Kamiński dodał, że chodzi o udostępnienie karetek, które funkcjonują przy 

ośrodkach prywatnych, jak np. przy ul. Strogostyńskiej. 

Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek poinformował, ze to zadanie do Biura Zarządzania 

Kryzysowego, żeby rozpocząć takie rozmowy. 

Pan Gerard Misiaczyk sugerował także, aby podpisać umowy z podmiotami prywatnymi o możliwość 

korzystanie z karetek oraz specjalistycznego sprzętu na wypadek wystąpienia sytuacji kryzysowych. 

 

Radny Stanisław Zaremba opuścił posiedzenie Komisji. 
 

Radny Pan Kazimierz Musielak zwrócił się z pytaniem czy w przypadku wystąpienia sytuacji 

kryzysowej możemy zwrócić się o pomoc do wojska. Jak wygląda postępowanie w tym zakresie.  

Pan Marian Radecki odpowiedział, że jeżeli nie możemy poradzić sobie sami z kataklizmem, 

wówczas Wojewoda może wnioskować przez wojewódzki sztab kryzysowy o siły wojskowe. Jeżeli 

chodzi o zabezpieczenie karetek, to na pewno w poszczególnych gminach funkcjonują prywatne 

karetki, tak więc w pierwszym rzędzie umowy o korzystanie z nich powinni podpisać burmistrzowie 

bądź wójtowie. Samorząd powiatowy takie uzgodnienia może podpisać z domami pomocy społecznej, 

które posiadają dobrze wyposażone samochody. Można oczywiście podpisać umowy o udostępnienie 

karetek przez gminę, w tym momencie istnieje łatwiejsze dotarcie. Zadeklarował, że możemy zrobić 

rozeznanie i podpisać porozumienia. 

Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek nawiązał do tematu ubiegłorocznej zimy, z której 

skutkami ciężko było się uporać. Zapytał jakie wnioski wyciągnięto z ubiegłorocznych doświadczeń 

oraz czy uwzględniono w nich propozycję burmistrzów oraz wójtów. 

Etatowy Członek Zarządu Pan Jerzy Ptak odpowiedział, że starano się wypracować stanowisko, 

aby w przyszłości łagodzić utrudnienia w poruszaniu się po drogach zimą. Wspólnie z Dyrektorem 

Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu zaproponowano, aby spośród 400 km dróg powiatowych, 

które podlegają zimowemu utrzymaniu wydzielić te, w których odśnieżaniu mogłyby pomóc 

samorządy gminne.  

Panowie Burmistrzowie z Borku Wlkp. Pogorzeli i Krobi opuścili posiedzenie Komisji. 

Na spotkaniu z przedstawicielami poszczególnych gmin zaproponowano podpisanie porozumienia, 

które określałoby, że samorządy gminne zajmą się odcinkiem ok. 150 km dróg. Proszono, aby 

burmistrzowie, wójtowie zgłosili ewentualne uwagi lub brak uwag do tej propozycji. Najkrótszy odcinek 
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wydzielono w Gminie Piaski, który obejmuje 5 km, najdłuższy w Gminie Poniec – 25 km. Podpisanie 

powyższych porozumień pozwoli na to, aby później podpisać umowy z wykonawcami. Działania mają 

na celu, aby w przypadku wystąpienia sytuacji kryzysowej skoordynować akcję wspólnymi silami. 

Radny Pan Leszek Kamiński zaproponował, żeby po podpisaniu umów z wykonawcami na 

odśnieżanie dróg Starostwo Powiatowe sprawowało większy nadzór nad pracami. Sugerował także, 

żeby  służby odśnieżały cały pas dogi. 

Pan Jerzy Ptak wyjaśnił, że w sytuacjach kryzysowych istnieje kontakt z zarządcami dróg. 

Podpisanie porozumień spowoduje, że nadzór będzie lepiej sprawowany.  

Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek dodał, że dzięki takiemu rozwiązaniu skróci się czas 

dojazdu na zasypane drogi, co przy intensywnych opadach śniegu jest bardzo ważne. 

Radny Pan Kazimierz Musielak zwrócił uwagę, że pojawiały się sygnały że ludzie, którzy dokonywali 

odśnieżania nie mieli odpowiedniego doświadczenia, co powodowało dodatkowe utrudnienia na 

drogach. 

Pan Jerzy Ptak potwierdził, że takie przypadki miały miejsce. Proponowano, aby skonstruować 

specyfikację tak, żeby w pierwszej kolejności odśnieżać drogi powiatowe, co wydaje się słuszne. 

Wyraził nadzieje, że znajdzie się odpowiedni sprzęt do pracy na drogach podczas zimy. 

 

Ad. 6 
Funkcjonowanie Gminnych Centrów Zarządzania Kryzysowego. 

Pan Mirosław Matuszewski poinformował, że w Gminie Poniec powołano gminny centrum 

zarządzania kryzysowego, które działa na podstawie regulaminu. Na wyposażeniu gminnego centrum 

zarządzania kryzysowego znajdują się 2 telefony przenośne oraz radiotelefony, które planuje  się 

wymienić na cyfrowe. Ponadto Gmina Poniec posiada na wypadek wystąpienia sytuacji kryzysowej 

podpisane umowy na dostarczenie materiałów budowlanych, artykułów ciepłych, posiłków 

spożywczych oraz na udostępnienie transportu dla osób poszkodowanych. Ze Szkołą Podstawową  

w Poniecu mamy podpisane porozumienie na udostępnienia pomieszczeń dla osób poszkodowanych. 

Pan Paweł Andrzejczak poinformował, że na terenie Gminy Piaski działa powołane gminne centrum 

zarządzania kryzysowego, które posiada łączność cyfrową oraz telefon alarmowy, pracujący w sieci 

Urzędu Wojewódzkiego. Posiadamy również system, za pomocą którego informacje z Powiatowego 

Centrum Zarządzania Kryzysowego są wysyłane sms-em do sołtysów. Na wypadek wystąpienia 

sytuacji kryzysowych mamy podpisane umowy i porozumienia na zabezpieczenie w sprzęt, catering, 

transport osób poszkodowanych oraz udostępnienia sal gimnastycznych przez szkoły z terenu Gminy 

Piaski. 

Burmistrz Jerzy Woźniakowski oznajmił, że Gmina Gostyń zawarła podobne porozumienia. 

Ponadto podpisano umowy na odśnieżanie dróg oraz wypożyczenie ciężkiego sprzętu. Podczas 

wystąpienia zdarzeń kryzysowych wymaga, aby służby działały 24h. System porozumiewania się 

działa poprzez wyznaczonych mieszkańców Gostynia, a na wsiach przez sołtysów. Ponadto jako 

Burmistrz wymaga, aby pracownicy przedstawiali raport bądź przekazywali informację o 

występowaniu sytuacji niebezpiecznych. Wnioskuje o poprawę łączności, tak aby w przypadku 
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wystąpienia sytuacji kryzysowej osoby odpowiedzialne za zarządzanie kryzysowe w powiecie, jak  

i gminach, otrzymywały więcej informacji. 

Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek poinformował, że w powiecie obowiązuje 24 godzinny 

system dyżurów. Zapytał jak to działa w gminach. 

Burmistrz Jerzy Woźniakowski wyjaśnił, że w Gminie Gostyń system dyżurów działa tak samo. 

Dodał, że należy zadbać o to, żeby służby były dobrze przygotowane i zaopatrzone w odpowiedni 

sprzęt. 

 

Ad. 7 

W wolnych głosach i wnioskach Przewodniczący Komisji Pan Grzegorz Marszałek zaproponował 

złożyć następujące wnioski: 

1. aby Zarząd Powiatu rozpoczął rozmowy z przedstawicielami ENEA S.A. na temat 

usprawnienia przepływu informacji o planowanych i nagłych przerwach w dostawie energii 

elektrycznej poprzez przekazywanie ich bezpośrednio służbom ratowniczym oraz 

przedstawicielom gmin powiatu gostyńskiego drogą internetową oraz telefoniczną oraz 

wskazanie zainteresowanym numeru telefonu, pod którym zawsze można uzyskać lub 

przekazać informację o awariach. 

2. aby Biuro Zarządzania Kryzysowego dokonało rozeznania na temat zabezpieczenia powiatu 

w dodatkowe karetki oraz samochody do przewozu osób na wypadek wystąpienia sytuacji 

kryzysowej. 

 

Wynik głosowania: 5 głosów ,,za”, 1 nieobecny. 

 

Ad. 8 
Przewodniczący Komisji Pan Grzegorz Marszałek podziękował zebranym za przybycie, po czym 

zamkną posiedzenia komisji. 
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